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Victor Kilén, ledamot Nacka 
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Cecilia Mårtensson, ersättare Stockholm  
Katarina Wåhlin Alm, ersättare Nacka 
Kristina Gewers, ersättare Järfälla 
Niklas Bergman, föredragande FUT 
Stefan Persson, adjungerad FUT 
Lotten Lindmark, Sekretariatet 

1. Mötet öppnades 
Catharina hälsade alla välkomna och mötet öppnades. 

2. Godkännande av protokoll 
Protokollet från styrelsemötet den 14 mars godkändes. 

3. Fastställande av dagordning  
Dagordningen fastställdes. 

4. Information från parterna 
Ingen information delgavs.  

5. Godkännande av Uppföljningsrapport tertial 1 
Catharina konstaterade att nästan allt berg är utsprängt för samtliga tunnelbanelinjer 10 år 

efter att avtalet undertecknades och att detta i infrastruktursammanhang är en bedrift.  

Styrelsen godkände Uppföljningsrapport för tertial 1.  

6. Information från Region Stockholm om tunnelbanans utbyggnad 

a. Genomförande 
Niklas informerade om att för blå linje till Barkarby pågår anläggningsarbeten och under 

oktober kommer samtliga stationsutrymmen att vara klara. Parallellt pågår entreprenader för 

bana och El samt för bygg, installation och tele. Bedömningen är att trafikstart december 2027 

utmanande men realistisk. För grön linjen till Arenastaden pågår utsprängningar av stationer 

och tunnlar under Vasastaden närmar sig Odenplan med god framdrift.  

Niklas informerade om att för Nacka – Söderort är samtliga upphandlingar klara och 95 

procent av allt berg är utsprängt och få genomslag kvarstår. Nacka och Förvaltningen har god 

dialog för hantering av de kommunala stadsutvecklingsförändringar som kommunen beslutat 

om under våren och tunnelbanan kan byggas klart oberoende av överdäckning i Nacka och 

upphöjning i Sickla. Ny miljödom är inlämnad i syfte att erhålla justerade inläckagevillkor.  

Gällande sulfidförande berg informerade Niklas vidare om att Naturvårdsverket har skickat ut 

en vägledning på remiss, som inte går i linje med framtagen lägesrapport från Länsstyrelsen. 
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Eftersom bergmassorna fortfarande inte omhändertas inom länets gränser genererade det 

ökade kostnader för projektet.  

b. Ekonomi och slutkostnadsprognos  
Niklas informerade om det ekonomiska utfallet samt om projektets arbete för att minimera att 

risker faller ut som kostnader. Projektet har tillkommande kostnader bland annat till följd av 

masshanteringen och i enlighet med Tilläggsavtal 2021 om arbetssätt har förslag på 

besparingsåtgärder diskuterats för ett förändrat genomförande.  

c. Indexeffekten   
Niklas informerade om differensen mellan KPI och byggindex samt att den prognostiserade 

differensen ackumulerat visar på en ofinansierad kostnad som riskerar att urholka 

projektmedlen. 

Mikael föreslog att parterna skyndsamt enas om en process för att gemensamt diskutera 

tunnelbanans ekonomiska utmaningar för att tillsammans finna lösningar och att Region 

Stockholm får i uppdrag att inleda och driva denna diskussion mellan samtliga parter i avtalet, 

för inte riskera en försenad framdrift och genomförande av tunnelbanan.  

Ärendet bordlades till kommande möte i september.  

7. Information från kommunerna om bostadsbyggandet 
Kommunerna framförde att det fortsatt osäkra läget i omvärlden tillsammans med nya 

befolkningsprognoser tyder på en lägre efterfrågan av bostäder i storstäderna som innebär 

utmaningar för kommunerna att bedöma takten i bostadsbyggandet. Kommunerna framförde 

önskemål om ett separat möte för att belysa ändrade förutsättningar för bostadsbyggande i 

regionen. 

Vesna framförde att samtalen med Fortifikationsverket fortsätter men att överlåtelse av 

fastighet Barkarby 4:1 i Järfälla ännu inte kunnat slutföras.  

8. Övriga frågor  
Inga övriga frågor.  

9. Nästa möte 
Nästa möte är den 26 september kl 11.00 – 12.30 hos FUT på Solnavägen 1E. 

10. Avslutning 
Ordförande tackade samtliga och mötet avslutades. 

 

 

 

Catharina Håkansson Boman 

Ordförande 
 

 
 

Lotten Lindmark 

Sekreterare 
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